

Franckesche Stiftungen zu Halle

Lebenslauf von Johannes Jeremias Groeffenius.

Groeffenius, Johannes Jeremias

Halle (Saale), 02.09.1707

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-209262](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-209262)

die cum ceteris orphanis et praceptoribus acciperem.
 ipsi Deo summo sit laus, honor et gloria nunc
 et in aeternum amen.

Dab. Hala. d. 21^{te} Aug.

1705.

Joannes Jeremias Groeffenius

Natione Pomeranus, Pago quodam, Linde ut
 appellatur, natus anno 1683. Patre Henrico
 Groeffenio, Matre vero Elisabetha Vogelshagen
 usus est. Mater mature decessit, me existente adulescentu-
 lo. Pater vero Concionatoris munere fungens, iuris
 disciplinis, quibus puerilis aetas impertiri debet, me tan-
 quam filium eruditus. Tali modo cum 15 annos
 complerem, Solatium studiorum causa missus, quo
 loco per 6 annos audivi Lectorem Hindersheim, a
 quo pietate studiorum necessariis sum imbui. Patre vero
 mortuo, Tursenwaldam, divini Numinis ductu, migravi.
 eo quo sub Informatione celeberrimi Lectoris Georgii
 de Roth duos peregi annos. Annis his peractis,
 Halam adii, ubi in numerum studiorum adnumera-
 tus sum anno 1705 die 30 octob. Cum et ibi an-
 num et dimidium anni Dei gratia libere, cibisq; temper
 aliquot mensas extraordinarias frui, tandem aliquando
 non sine aeterni Numinis directione in mensam ordina-
 riam adscitus, puellisq; ad informandum, praefectus sum
 orphanotropho.

Facit miris deus, ut labor ille me non vane sit ac
 irritus, sed vergat in sui Nominis gloriam, ac infame
 nomen meae salutem. Imo facit, quo beneficium hoc mihi
 exiguum a me grata mente colatur.

Datum Hala d. 2. septemb.

1705.